



Constanze Röhm

LECTURE | VORTRAG

SATURDAY 18:00

Laminitis and equine metabolic syndrome are just the beginning. Deeper insight into the effects and impact on the body.

Hufrehe und Equines metabolisches Syndrom sind nur der Anfang. Tiefere Einsicht in die Effekte und Auswirkungen auf den Körper.



In order to offer good feed advice, you need a holistic scientific education at university level. Did you know that I spent every semester of my entire studies dealing extensively with horse feeding? And only with horse feeding? Because I am a horse scientist. I create knowledge. To do that, in addition to practical experience with many horses, you need a trained eye in horse husbandry and behavior, factual and technical knowledge in related areas such as biochemistry and botany, and of course a feel for the needs of the customer. One does not learn all this in a 2-hour seminar over horse feeding or similar offers which there is today. One does not learn it unfortunately also on Facebook, in Internet forums or in that one "times a seminar visited". It takes many many and even more hours in dusty libraries, mountains of paper and continuous reading of scientific papers. And of course a lot of time outside with the horses, in wind and weather and from north to south. Because the field of horse feeding is constantly evolving.

- Managing director and owner of the independent feed consultancy Constanze Röhm as well as the management consultancy Constanze Röhm (for horse keeping companies and feed producers)
- Author for university teaching publications and articles
- Teaching activities for clubs and private riders
- Teaching activity (guest lecturer) at universities for equine sciences
- Teaching activity for veterinarians and other medical professions around the horse (ATF)
- Teaching (full-time) at the University of Applied Science VanHall Larenstein, The Netherlands in the field of "Equine Nutrition" and "Equine Business and Economics"
- MSc Equine Science from the University of Essex
- BSc (Hons) Equine Studies and Business Management from the University of Essex / Writtle College.
- Undergraduate studies "Bedrijfskunde en Agribusiness" (Business Administration and Agribusiness) of the Hogeschool Larenstein, The Netherlands
- Advanced training in equine osteopathy
- Commercial education (IHK) as well as professional experience in business and management in various industries.



Um eine gute Futterberatung anzubieten, bedarf es einer ganzheitlichen wissenschaftlichen Ausbildung auf Universitätsniveau. Wusstet ihr eigentlich dass ich mich über mein komplettes Studium in jedem Semester sehr ausgiebig mit Pferdefütterung beschäftigt habe? Und zwar nur mit Pferdefütterung? Denn ich bin ein Pferdewissenschaftler. Ich schaffe Wissen.

Dazu benötigt man neben praktischer Erfahrung mit vielen Pferden ein geschultes Auge in Sachen Pferdehaltung und Verhalten, Sach- und Fachkenntnis in angrenzenden Bereichen wie Biochemie und Botanik und natürlich auch ein Gespür für die Bedürfnisse des Kunden.

Das alles lernt man nicht in einem 2-stündigen Seminar über Pferdefütterung oder ähnlichen Angeboten, die es heute gibt. Man lernt es leider auch nicht auf Facebook, in Internetforen oder in dem man "mal ein Seminar besucht hat". Es gehören viele viele und noch mehr Stunden in staubigen Bibliotheken, bergeweise Papier und immer fortwährende Lektüre von wissenschaftlichen Abhandlungen dazu. Und natürlich sehr viel Zeit draussen bei den Pferden, bei Wind und Wetter und von Nord bis Süd. Denn der Bereich Pferdefütterung entwickelt sich ständig weiter.

- Geschäftsführerin und Eignerin der Unabhängigen Futterberatung Constanze Röhm sowie der Unternehmensberatung Constanze Röhm (für Pferdehaltende Betriebe und Futtermittelhersteller)
- Autorin für Universitäre Lehrschriften und Artikel
- Lehrtätigkeit für Vereine und Privatreiter
- Lehrtätigkeit (Gastdozent) an Hochschulen für Pferdewissenschaften
- Lehrtätigkeit für Tierärzte und andere Heilberufe rund um das Pferd (ATF)
- Lehrtätigkeit (Vollzeit) an der University of Applied Science VanHall Larenstein, Niederlande im Bereich "Equine Nutrition" und "Equine Business and Economics"
- MSc Equine Science der University of Essex
- BSc (Hons) Equine Studies and Business Management der University of Essex / Writtle College.
- Grundstudium "Bedrijfskunde en Agribusiness" (Betriebswirtschaftslehre und Agrarwirtschaft) der Hogeschool Larenstein, Niederlande
- Fortbildung in Pferdeosteopathie
- Kaufmännische Ausbildung (IHK) sowie Berufserfahrung im Bereich Betriebsführung und Management in diversen Branchen